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Geachte leden van de gemeenteraad,

Graag nemen wij u mee op enkele ontwikkelingen ten aanzien van het onderwerp 'afval'. Dit omdat 
er een aantal ontwikkelingen zijn waarvan wij u graag op de hoogte stellen. Deze onderwerpen 
worden hieronder puntsgewijs benoemd.

1. Resultaten Benchmark Huishoudelijk Afval 2022
Met regelmaat neemt de gemeente Renkum deel aan de landelijke Benchmark Huishoudelijk Afval. 
In deze door Rijkswaterstaat en de NVRD georganiseerde benchmark worden op 
stedelijkheidsklasse vergelijkbare gemeenten (Renkum valt onder stedelijkheidsklasse C: tussen de 
20 en 29% hoogbouw) met elkaar vergeleken op de onderdelen Milieu, Dienstverlening, Kosten en 
Regievaardigheden. Het resultaat van de benchmark over het jaar 2022 is onlangs beschikbaar 
gesteld. Hieruit blijkt, in een vergelijking met 30 andere gemeenten met dezelfde 
stedelijkheidsklasse, dat Renkum op de vier belangrijkste thema's beter presteert dan het 
gemiddelde van de benchmark. In 2022 lag de totale hoeveelheid restafval per inwoner op 98 kg 
(afvalscheidingspercentage 77%) terwijl het gemiddelde van de benchmark op 145 kg ligt. Ook ten 
aanzien van de onderdelen Dienstverlening en Regievaardigheden doet Renkum het beter dan de 
benchmark. Tot slot zijn de afvalbeheerskosten in Renkum lager. Per huishouden liggen de kosten 
op € 194,- Het gemiddelde van de benchmark ligt hierbij op € 209,-.
Een belangrijke kanttekening hierbij is dat ten aanzien van het onderdeel 'Kosten' de benchmark 
louter kijkt naar kosten die rechtstreeks aan de afvalinzameling en -verwerking kan worden 
toegeschreven. Indirecte kosten die toegerekend worden aan de afvalbegroting zoals personeel, 
communicatie, kwijtscheldingen, taakstellingen, perceptiekosten en straatreiniging worden hierbij 
buiten beschouwing gelaten om een zo objectief mogelijke benchmark te krijgen. Het staat iedere 
gemeente vrij om te bepalen welke indirecte kosten aan de afvalbegroting worden toegekend. Dit 
is er vaak ook de oorzaak van dat de ene gemeente een fors hogere afvalstoffenheffing heeft dan 
de andere.
De gehele benchmark is als bijlage aan deze raadsbrief toegevoegd.
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2. Inzameling restafval één keer per vier weken naar één keer per vijf weken
Vanaf het jaar 2024 wordt de inzamelfrequentie van restafval verlaagd van eens per vier weken 
naar eens per vijf weken. Hiermee wordt invulling gegeven aan actiepunt 15 van het door uw raad 
vastgestelde 'Afvalbeleidsplan Renkum 2021'.
Met een afnemende hoeveelheid restafval en een aanbiedpercentage van 59% van de 
restafvalkiko's (tijdens de ophaalrondes staat slechts 59% van de kliko's aan de straat) is deze 
maatregel dan logische keuze. Inwoners die desondanks niet uitkomen met deze inzamelfrequentie 
kunnen, met de afvalpas, terecht in één van de 90 ondergrondse containers in onze gemeente. In 
de begroting van 2024 is reeds rekening gehouden met de verlaagde inzamelfrequentie. Hiermee is 
een besparing op de afvalkosten gerealiseerd van € 25.000,-

3. Inzameling gft+e naar om de twee weken (ook tijdens de zomermaanden)
Sinds 2021 wordt in onze gemeente gft+e om de twee weken ingezameld en tijdens de drie 
zomermaanden iedere week. Dit betekent dat ACV tijdens de vakantieperiode extra personeel in 
moet huren om de zes è zeven extra inzamelrondes ingepland te krijgen. Gezien de krapte op de 
arbeidsmarkt in veel sectoren is dit een enorme uitdaging. Tijdens de raadsontmoeting van 9 mei 
2023 heeft ACV toegelicht tegen welke problemen zij aanlopen. Bovendien is aangetoond dat er 
geen noodzaak bestaat om de wekelijkse inzameling van gft+e voort te zetten. Veel kliko's staan in 
de zomermaanden niet of nauwelijks gevuld aan de straat. Afgelopen zomer is het ACV helaas niet 
gelukt om de bemensing voor de maand augustus rond te krijgen. Wel heeft ACV alle zeilen bij 
moeten zetten om de reguliere inzameling door te laten gaan. Gelukkig is dit wel gelukt. Echter, 
om te voorkomen dat volgende jaren opnieuw de wekelijkse inzameling moet worden geschrapt is 
in de begroting van 2024 uitgegaan van een tweewekelijkse inzameling gedurende het gehele jaar. 
Hiermee voorkomen we dat onze inwoners moeten teleurstellen omdat de extra rondes in de 
zomermaanden toch weer geschrapt moeten worden.
In de bij deze brief toegevoegde benchmark blijkt daarnaast dat met 32 inzamelrondes Renkum 
vaker gft+e ophaalt dan vergelijkbare gemeenten. In de meeste gemeenten in Nederland wordt 
gft+e dan ook 26 keer per jaar ingezameld. Dit leidt nergens tot onoverkomelijke problemen.
In de begroting van 2024 is rekening gehouden met de verlaagde inzamelfrequentie. Hiermee is 
een besparing op de afvalkosten gerealiseerd van € 80.000,-

4. Luierinzamelïng
En aanzienlijk deel van de afvalberg bestaat uit wegwerp luiermateriaal van baby's. Het verwerken 
van deze afvalstroom is nog altijd een flinke uitdaging (zowel qua verwerkingscapaciteit als de 
hoeveelheid herbruikbaar materiaal na verwerking) waardoor veel van aan de bron gescheiden 
luiermateriaal alsnog als restafval wordt verbrand. Dit is dan ook de reden dat in Renkum luiers 
nog niet gescheiden worden ingezameld.
Echter, er bestaan ook wasbare luiers die een meer duurzaam alternatief zijn voor deze 
afvalstroom. Dit zijn luierbroekjes die voorzien zijn van een papieren inlegvel. Na gebruik gaat het 
inlegvel in het toilet en de broekjes in de wasmachine. Hoewel deze luiers een investering van de 
ouders vragen bespaart dit niet alleen veel afval maar over de gehele luierperiode een bedrag dat 
op kan lopen tot € 700,- per kind. Bovendien blijkt uit onderzoek dat kinderen die gebruik maken 
van wasbare luiers eerder zindelijk zijn. Hiermee wordt een behoorlijke bijdrage geleverd aan het 
verkleinen van de afvalberg en een besparing op de afvalverwerkingskosten. Daarom zijn wij 
voornemens om een regeling op te stellen waardoor ouders gemotiveerd worden om de overstap 
naar wasbare luiers te maken. Bijvoorbeeld door een financiële bijdrage te leveren in de
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aanschafkosten van de wasbare broekjes. De komende periode wordt gebruikt om invulling te 
geven aan deze regeling. Met de invoering van deze regeling kunnen de luierbrengpunten, waar 
ouders nu gebruikte luiers achter kunnen laten, komen te vervallen. Deze regeling past beter 
binnen onze circulaire ambities en de wens om de hoeveelheid restafval verder te verminderen. 
Volledigheidshalve delen wij u mee dat dit geen consequenties heeft voor onze stoma- en 
incontinentieregeling. Deze blijft ongewijzigd.

5. Oud papier
De prijs die de gemeente ontvangt voor ingezameld oud papier is afgelopen jaar enorm gedaald. 
Waar in de zomer van 2022 papier nog ruim € 170,- per ton opbracht is dat op dit moment nog 
maar € 55,-. Als gevolg hiervan nemen de kosten voor de gemeente toe. Daarnaast zien we een 
landelijke trend dat de hoeveelheid papier in kilo's afneemt. Doordat er veel online wordt besteld is 
het aandeel karton in het oud papier wel toegenomen. De verminderde hoeveelheid in kilo's is 
echter niet te zien aan de papierkliko's die ter lediging worden aangeboden. Dit omdat karton meer 
volume inneemt dan papier. Als gevolg hiervan worden er minder kilo's papier opgehaald. De 
dalende hoeveelheden oud papier is ook terug te zien op pagina 7 van in de benchmark. In de 
begroting van 2024 is daarom rekening gehouden met een lagere opbrengst van het oud papier.

6. Afvalstoffenheffing 2024
Door indexeringen, inflatie en afnemende inkomsten van oud papier wordt er gerekend op een 
totale kostenstijging van ongeveer 5%. Toch zijn wij er in geslaagd om het vaste deel van de 
afvalstoffenheffing voor 2024 te verlagen. De reden hiervan is dat het serviceniveau van restafval 
en gft+e wordt verlaagd. Daarnaast laat de 'Egalisatievoorziening afvalstoffenheffing' het toe om 
deze in te zetten om de tarieven in 2024 niet te laten stijgen.

Concluderend
Hoewel Renkum er goed voor staat is dat geen reden om achterover te hangen. We blijven ons 
inzetten om de hoeveelheid restafval te verminderen. Daarbij kijken we goed naar nut en noodzaak 
van onze dienstverlening en tegelijkertijd naar de kosten ervan. Dit heeft er toe geleid dat de 
ambitie uit het 'Afvalbeleidsplan Renkum 2021' om voor het jaar 2023 in te zetten op maximaal 
100 kg restafval per inwoner al in 2022 is gehaald.

Hoogachtend,

BURGEMEESTER EN WETHOUDERS VAN RENKUM
De secretaris, de burgemeester.

MJJ. (Marcel) Wagener A.M.J. (Agnes) Schaap
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